
  

Sammanträdesprotokoll 
2024-09-26 

Tekniska nämnden 

Tid: Torsdagen den 26 september 2024 kl. 10:00 

Plats: Ordersalen 

Beslutande: Christina Bernhardsson (S), ordförande 
Stefan Nordström (M), 1:e vice ordförande 
Håkan Johansson (S) 
Lina Farhat (S) 
Tommy Stark (S) 
Karin Vincent (S) ers Lina Vänglund (S) 
Ellen Ström (V) ers Johan Stål (V) 
Fredrik Rönn (C) 
Rebecka Dejby (MP) 
Marianne Löfstedt (M) ers Urban Wikman (L) 
Maria Edblom Tauson (KD) 

Övriga deltagare: Se sidan två 

Utses att justera: Christina Bernhardsson och Stefan Nordström  
   
  

 
Sekreterare:        §§ 79-88 
 Annika Kjellsson Lind 

 
Ordförande:      
 Christina Bernhardsson  
 
Justerare:      
 Stefan Nordström  

 
 

 BEVIS 
Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

Organ: Tekniska nämnden 
Sammanträdesdatum: 2024-09-26 
Anslaget har satts upp: 2024-09-30 
Anslaget tas ner: 2024-10-21 
Förvaringsplats: Sekreterarens tjänsterum 
Underskrift:   

 Annika Lind
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Övriga deltagare 

 
Ej tjänstgörande ersättare 
Hans-Åke Rönnlund (S) 
Mikael Danielsson Sjöstam (S) 
Alireza Mosahafi (M), § 88 
Harald Svensson (M) 
Andreas Ekegren Hällgren (C) 
Tobias Johansson (MP) 
 
Tjänstemän 
Annika Kjellsson Lind, nämndsekreterare 
Olof Bergvall, kommunikationschef 
Maria Lögdström, administratör 
Johan Byström, chef administration och strategiskt stöd 
Marcus Bystedt, ekonomichef, § 81 
Marie Bäckman, måltidschef, § 81, 84 – 85 
Michael Viklund, verksamhetschef städ och verksamhetsservice, § 81, 84 – 
85 
Christina Ingmanson, HR chef teknik och fastighet, § 88c, 79 – 80  
Ulf Larsson, energiingenjör, § 88a, 82 – 83  
Fanny Nyberg, miljöingenjör, § 88a, 82 – 83 
Christina Lundgren, chef fastighet förvaltning, § 88a – b, 81, 84 – 85    
Katarina Gref, projektledare, § 88b – c  
John Bylund, trafikplanerare, § 88c 
Martin Bennmarker, trafikplanerare, § 88c 
Zein Anani, trafikplanerare, § 88c 
Carl Stegmayr, trafiksprångetpraktikant, § 88c 
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Beslutsärende 

§ 79 
Diarienr: TN-2024/00010 

Fastställande av dagordning och fråga om jäv 
september 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
  
att fastställa sammanträdets dagordning. 
  
att till protokollet notera att ingen person är jävig. 

Ärendebeskrivning 
Tekniska nämndens föredragningslista finns som bilaga och eventuella 
ändringar noteras. En jävig person får varken delta i handläggningen av 
ärendet eller vara närvarande vid nämndens behandling av ärendet. 
 
Fredrik Rönn (C) anmäler ett yrkande under Aktuellt från förvaltningen. 

Beslutsunderlag 
Föredragningslista. Bilaga. 
 
 
   
 
 
  



Sida 4 av 25 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Tekniska nämnden 2024-09-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 80 
Diarienr: TN-2024/00593 

Redovisning av 2023:1 för Tekniska nämndens 
verksamheter 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
 
att godkänna redovisningen av Tilläggsuppdrag 2023:1 för nämndens 
verksamheter. 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och nämnderna i uppdrag att 
öka takten i omställningen för att klara framtidens personalbrist. I ett 
första steg har nämnderna analyserat förutsättningarna för 
kompetensförsörjningen i framtiden, för att identifiera om och var 
utmaningar finns att hantera.  Analysen presenteras i bifogad rapport.   
 
Tekniska nämnden har ett 80-tal yrkeskategorier och befattningar. Detta 
innebär att standardiserade analyser inte är helt enkla att göra för 
nämndens verksamheter och komplexa frågeställningar kan inte få alltför 
enkla svar.  
 
Sammanfattningsvis kan dock konstateras att även om vi idag har vissa 
utmaningar med att kompetensförsörja vissa befattningar och att analysen 
visar på att det fortsätter så är den sammantagna bedömningen att det 
inte finns något genomgripande behov av omställning.  
 
Utmaningar saknas dock inte vilket innebär att kontinuerlig 
verksamhetsutveckling krävs, ny teknik måste identifieras och 
implementeras och ett aktivt arbete med kompetensutveckling är 
nödvändigt. Processer som pågår och måste fortsätta. Modellen ARUBA ger 
stöd i det arbetet och förvaltningens kompetensförsörjningsplan beskriver 
arbetet.  
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Framtiden är komplex och dynamisk, arbetsmarknaden kommer fortsätta 
att förändras, utbudet av utbildningar anpassas och andra förändringar, t 
ex AI men även idag okända förändringar kommer att ske. Centralt för att 
lyckas är därför att förvaltningen måste fortsätta att utvecklas och alltid 
vara en mycket attraktiv arbetsgivare för att kunna klara 
kompetensförsörjningen. 
 

Beslutsunderlag 
Teknik och fastighetsförvaltningen Tilläggsuppdrag 2023 1. Bilaga. 
 
Checklista för handläggning av ärenden inför politiska beslut anses inte 
aktuell för ärendet. 

Beredningsansvariga 
Christina Ingmanson 
 

Beslutet ska skickas till 
KSdiarium, märk med diarienr KS-2023/00890  
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§ 81 
Diarienr: TN-2024/00145 

Verksamhetsuppföljning T2 september 2024 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  
 
att godkänna verksamhetsuppföljningen för januari – augusti (T2) 2024.  
 
att godkänna uppföljningen av nämndens internkontrollplan för januari – 
augusti (T2) 2024.  
 
att den interna styrningen och kontrollen är tillräcklig.  
 
att godkänna Rapport fr Tekniska nämnden till KS för perioden jan – aug 
2024.  
 
att anse ärendet direktjusterat. 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetsuppföljning för januari – augusti har tagits fram för nämndens 
verksamheter och en uppföljning av internkontrollplanen för samma period 
är gjord. 
 

Beslutsunderlag 
Tekniska nämnden_Delårsrapport T2. Bilaga. 
Uppföljning internkontrollplan TN 2024. Bilaga. 
KS-2023-00890 Tekniska nämndens rapport till kommunstyrelsen för 
perioden januari till augusti. Bilaga. 

Beredningsansvariga 
Marcus Bystedt  
Hanna Ekman  
Christina Ingmanson 
Karin Isaksson 
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Verksamhetschefer 

Beslutet ska skickas till 
KSDiarium, Marcus Bystedt, Karin Isaksson, Hanna Ekman, Anette Sjödin, 
märk med diarienr: KS-2023/00890 
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§ 82 
Diarienr: TN-2024/00382 

Remissvar Umeå kommuns reviderade energiplan 
KS-2024/00386 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
 
att ange yttrande enligt förvaltningens förslag.  
 
Reservation 
Stefan Nordström (M) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Ärendebeskrivning 
Enligt Lagen om kommunal energiplanering (1977:439) ska varje kommun 
(geografiskt) ha en aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av 
energi.  
  
Teknik- och fastighetsförvaltningen har fått möjlighet att yttra sig över 
förslag på reviderad energiplan för Umeå kommun, hädanefter benämnd 
som energiplan.   
  
Förslaget på den reviderade energiplanen för Umeå kommun är väl 
genomarbetat, men har förbättringspotential. Utifrån tillgänglig 
information som tekniska nämnden delgivits kommer den föreslagna 
planen betraktas som ett program enligt Umeå kommun beslutade 
riktlinjer för styrande dokument (KS-2023/00155). Energiplanen har därför 
granskats som ett program och remissvaret formulerats därefter.   
 
Yttrande  
Fastighet har samordnat Teknik- och fastighetsförvaltningens synpunkter 
och yttrar enligt nedan:  
  

• Energiplanen kommer påtagligt påverkas av hur EU-direktiv på 
området anpassas till svensk lagstiftning. Ytterligare en revidering 
av energiplanen bör därför planeras in så snart EU-direktivet blivit 
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svensk lag. Kommande lagkrav från EU bör redan i denna version 
omnämnas under rubriken ”Bakgrund och syfte”.  
 

• I energiplanen behövs förtydligande för praktisk tillämpning 
beskriva ett fortsatt arbete utöver ambitioner och viljeinriktningar. 
Hur ska energiplanen användas och vad förväntas av berörda 
aktörer? Fler långsiktiga och kortsiktiga mål behövs t.ex. öka antalet 
anslutna till Umeås klimatfärdplan eller systematiskt arbete med 
energieffektivisering.   

  
• Nuläge, energibalans, från bilaga ”Slutrapport framtidsscenarier 

Umeå kommun 2040 […]” (Profu) är så pass central att den bör 
lyftas in i själva programmet under rubriken ”Nuvarande 
energisystem” och tillika energibalansen ambitiöst scenarion under 
rubriken Framtidens energisystem. Uppföljning i form av 
uppdatering och analys av energibalansen med jämna mellanrum är 
rimligt vilket bör tilläggas i energiplanen.  

  
• Analysen av energibalansen bör fördjupas och utvidgas t.ex. så 

inkluderas inte industrin i energiplanen.  
  

• Energiplanen bör kompletteras med ett framtidaspekt där 
digitalisering, IoT och AI:s roll uppmärksammas.  

 
Nedanstående punkter är förslag till mindre ändringar.   
  
• Delen under rubriken ”Umeå kommuns vision och mål” bör vara en 

bilaga i stället för en del av energiplanen. Inriktningsmål 4 Umeå ska 
vara klimatneutralt till 2040 kan med fördel omnämnas i 
inledningen.  

  
• Energiplanen utgår från avfallshierarkin vilket bör tydliggöras under 

rubriken ”Avfallshantering” genom information med text och 
illustration. Hänvisningen till att energiåtervinning är näst längst ner 
på avfallstrappan och återbruk högre upp blir tydligare om det visas 
med en illustration. 

 
• Återbruk ska benämnas som förstahandsalternativ och återvinning 

som andrahandsalternativ. Påverkansområdet ”Nybyggnation – 
Verka för kravställning av förnybara, och återvinningsbara 
material.” bör formuleras om enligt följande: Nybyggnation – Verka 
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för kravställning av återbrukade och demonterbara 
material/produkter samt material/produkter som är förnybara och 
återvinningsbara  
  

• Under rubriken ”CCU/CCS” nämns kolinlagring på två sätt, CCS och 
naturbaserade lösningar för lokal kolinlagring. Kolinlagring och 
naturbaserade lösningar för lokal kolinlagring behöver förtydligas 
genom definitioner.   

  
  
• Påverkansområdet: ”Mindre transporter - Verka för effektiva 

logistikkedjor med korta avstånd, ex. genom centralpunktsleverans 
och hög nyttjandegrad av fordon.” bör omformuleras till ”Färre 
transporter - Verka för effektiva logistikkedjor med korta avstånd, 
ex. genom centralpunktsleverans och hög nyttjandegrad av 
fordon.”  

  
• Sidnummer saknas i den föreslagna reviderade energiplanen och 

behöver åtgärdas så att sidnummer finns.  
 
Förslag på sammanträdet 
Stefan Nordström (M) yrkar på att punkten ”År 2025 är andelen resor med 
kollektivtrafik, cykel eller till fots tillsammans minst 65 procent av alla resor 
för boende inom tätort” till ”År 2025 är andelen fossilfria resor minst 65 
procent av alla resor för boende inom tätort”. 
 
Ellen Ström (V) yrkar på avslag på Stefan Nordströms (M) yrkande. 
Rebecka Dejby (MP) yrkar på avslag på Stefan Nordströms (M) yrkande. 
Christina Bernhardsson (S) yrkar på avslag på Stefan Nordströms (M) 
yrkande. 
 
Tekniska nämndens beslutsordning 
Ordföranden frågar om nämnden kan avslå Stefan Nordströms (M) yrkande 
och konstaterar att så är fallet. 
 
Ordförande frågar om nämnden kan bifalla tjänsteskrivelsen och 
konstaterar att så är fallet. 
 
Reservation 
Stefan Nordström (M) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
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Beslutsunderlag 
Bilaga 1 - Energiplan Umeå Kommun (reviderad) med bilagor 
Bilaga 2 – Missiv Remiss angående Umeå kommuns reviderade energiplan 
Checklista för handläggning av ärenden inför politiska beslut är ej aktuell 
för handläggning av detta ärende. 
 

Beredningsansvariga 
Ulf Larsson, energiingenjör  
Fanny Nyberg, miljöingenjör  
Maria Sandström, miljöingenjör  
 

Beslutet ska skickas till 
elin.lindqvist@umea.se och märks med KS-2024/00386, 
fastighet@umea.se 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:fastighet@umea.se


Sida 12 av 25 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Tekniska nämnden 2024-09-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 83 
Diarienr: TN-2024/00478 

Yttrande över Träbyggnadspolicy Umeå 
kommunkoncern 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
 
att avge yttrandet över Träbyggnadspolicyn Umeå för kommunkoncern i 
enlighet med förvaltningens förslag.  
 
Reservation 
Stefan Nordström (M) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens planeringsutskott har beslutat att skicka 
Träbyggnadspolicy för Umeå kommunkoncern på remiss. Teknik- och 
fastighetsförvaltningen har fått möjlighet att lämna yttrande. Synpunkter 
på remissen ska skickas senast den 30/9–2024. Policyns syfte är att 
tydliggöra kommunens förhållningssätt till trä som byggnadsmaterial i 
Umeå. I underlaget till remissen finns två dokument ”Träbyggnadspolicy” 
och ”Träbyggnadspolicy Nuläge” som båda kommenteras i 
tjänsteskrivelsen. 
 
Yttrande 
Teknik- och fastighetsförvaltningen anser att träbyggnadspolicyn och 
nulägesbeskrivningen ger en bra överblick men det är önskvärt att 
formuleringar ses över för att öka förståelsen för ämnet. Förvaltningen har 
följande synpunkter på remissen: 
 

• Teknik och fastighetsförvaltningen önskar tydliggörande angående 
verksamheternas roll i uppföljningen av policyn samt vilket underlag 
som eventuellt förväntas redovisas. 

Dokument ”Träbyggnadspolicy”: 
Del ”Bakgrund” 
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• Meningen ”Byggsektorn står för 20 procent av Sveriges 
koldioxidutsläpp.” inkluderar ingen referens och bör förslagsvis 
ändras till ”Enligt Boverkets undersökning år 2021 står bygg- och 
fastighetssektorn för ungefär 21% av Sveriges territoriella 
växthusgasutsläpp.” 

• För att tydliggöra varför det är angeläget bör meningen ”Det är 
därför angeläget att prioritera material och arbetssätt som minskar 
utsläppen.” kompletteras med att ”Byggskedet står för en väsentlig 
del av en byggnads klimatpåverkan. Det är därför angeläget att 
prioritera…”. 

• För att förtydliga vilken klimatnytta som blir ”dubbel med trä” bör 
meningen ”Enligt Naturvårdsverket blir klimatnyttan dubbel när 
träprodukter ersätter byggmaterial med mer utsläppsintensiva 
processer och kol binds i träprodukter som används i byggnationen” 
ändras till förslagsvis ”Enligt Naturvårdsverket kan klimatnyttan bli 
dubbel när träprodukter ersätter andra byggmaterial med mer 
utsläppsintensiva processer eftersom kol binds i träprodukter som 
används i byggnationen ”. 
 
Del ”Syfte” 

• Ändra ”rätt material på rätt plats” till ”rätt material på rätt plats i 
rätt mängd”. I de fall där trä är ”rätt material på rätt plats” kan även 
mängden trämaterial ha stor inverkan på konstruktionens 
klimatpåverkan, särskilt i byggskedet. 
 
Del ”Markanvisning” 

• I en policy ska riktningen vara tydlig. ”Byggande i trä är en aspekt 
som kan premieras vid markanvisning” borde därför ändras till att 
”Byggande i trä är en aspekt som bör premieras vid markanvisning” 
om meningen ska finnas med i träbyggnadspolicyn. 
 
Del ”Återbruk” 

• Följande mening ”För att möjliggöra återbruk av träkonstruktioner 
och träbyggande ska demontering och återbruk planeras för 
byggnader och anläggningar. Planerade byggnader och 
anläggningar av trä som planeras för att kunna demonteras och 
återbrukas på ett hållbart sätt premieras.” är svårläst och bör 
ersättas för att öka läsbarheten, förslagsvis: ”Premiera byggnader 
och anläggningar som planeras och byggs på ett sätt som tillåter 
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demontering och återbruk av byggnaden vid slutet av dess 
livslängd.”. 
 

Dokument ”Träbyggnadspolicy Nuläge”: 
Del ”Bakgrund” 

• Se över meningen ”Vi står inför denna utmaning att bygga fler 
bostäder, och samtidigt minska utsläppen och bli en klimatneutral 
stad.”. Inom Umeå kommunkoncern byggs flera olika typer av 
byggnader utöver bostäder. Därför bör även andra byggnader än 
bostäder inkluderas som viktig del av utmaningen för att minska 
utsläppen och bli en klimatneutral stad, exempelvis lokaler för 
skola. 
 
Del ”Omvärldsbevakning” 

• Kommentarer till stycket ”Industriellt byggande i trä är effektivt och 
innebär färre transporter då plan- och volymelement färdigställs i 
fabrik. Trä väger mindre än traditionella byggmaterial och har 
kortare byggtider vilket ger fördelar ekonomiskt.”: 
Industriellt byggande, oavsett material, är ofta ett effektivt sätt att 
minska antalet transporter och byggtiden på byggarbetsplatsen. Trä 
har inte en särställning i den frågan och därför bör första meningen 
i stycket övervägas att tas bort.  
 
Trä är traditionellt sätt ett vanligt byggmaterial och bör omnämnas 
som sådant. Trä har lägre densitet jämfört med exempelvis betong 
men det är inte likställd med att trä alltid är mer ekonomiskt 
fördelaktigt än andra byggmaterial.  
 
Träkonstruktioner behöver inte nödvändigtvis innebära ett dyrare 
projekt totalt sett jämfört med betongkonstruktioner. Olika 
material har olika förutsättningar i både planeringsskede och 
byggskede vilka kan påverka projektets ekonomi i olika skeden. I 
jämförelse med betongkonstruktioner kan träkonstruktioner i 
dagens läge medföra exempelvis ökade kostnader i form av längre 
planering/projektering samt mer tidskrävande arbetsmoment på 
byggarbetsplatsen. 
 



Sida 15 av 25 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Tekniska nämnden 2024-09-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

• I träbyggnadspolicyn används begreppet ”träkonstruktion” och 
nulägesbeskrivningen bör använda samma nomenklatur. Under 
rubriken ”Omvärldsbevakning” används till exempel 
”trähusbyggande” vilket kan bli förvirrande då det inte är tydligt om 
det innefattar lokaler som exempelvis skolbyggnader. 

Förslag på sammanträdet 
Stefan Nordström (M) yrkar på  
att Tekniska nämnden avstyrker förslaget om Träbyggnadspolicy 
med nedanstående motivering: 
Marknaden använder redan idag bl.a. trä vid uppförande av stommar, vilket gör att en 
sådan policy inte är nödvändig. Politiken ska inte styra kommunens byggande genom krav 
på specifika byggmaterial. Trä är ett av flera miljösmarta material som finns, och nämnden 
ser positivt på om det tas hänsyn till miljö och klimat vid byggnationer. Om kommunen ska 
ställa tydliga krav så bör det i stället vara krav på den miljöbelastning som byggnaden 
åsamkar. Det vore olyckligt om kommunen utesluter nya miljösmarta material som redan 
nu finns och kommer att utvecklas i framtiden.  
När det gäller förslaget om att kommunen ska premiera vissa stommaterial vid 
markanvisning så är det inte förenligt med Lagen mot särkrav. Enligt Plan- och bygglagen 
så är det inte tillåtet att kommunen ställer egna krav på byggnadsverks tekniska 
egenskaper, vilket kallas särkrav och är utan juridisk verkan. Umeå kommun ska inte ha 
kommunala särkrav som begränsar byggandet i kommunen som strider mot lagstiftningen. 

 
Lina Farhat (S) yrkar avslag på Stefan Nordströms (M) yrkande. 
Rebecka Dejby (MP) yrkar avslag på Stefan Nordströms (M) yrkande. 
 
Fredrik Rönn (C) yrkar bifall till tjänsteskrivelsen. 
Christina Bernhardsson (S) yrkar bifall till tjänsteskrivelsen. 
 
Tekniska nämndens beslutsordning 
Ordförande frågar om nämnden avslår Stefan Nordströms (M) yrkande och 
konstaterar att så är fallet. 

Ordförande frågar om nämnden beslutar i enlighet med tjänsteskrivelsen 
och konstaterar att så är fallet. 

Reservation 
Stefan Nordström (M) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
 

Beslutsunderlag 
- Träbyggnadspolicy (1) 
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- Träbyggnadspolicy_Nuläge 
- Följebrev remiss träbyggnad 
- Protokollsutrdag220 

Checklista för handläggning av ärenden inför politiska beslut bedöms vara 
ej aktuellt för handläggning av detta ärende. 

Beredningsansvariga 
Fanny Nyberg, miljöingenjör 

Beslutet ska skickas till 
Svar till remissen skickas till elin.lindqvist@umea.se, ange ärendenummer 
KS-2023/00666 i rubrikraden. 
Fastighet   
 
 
  

mailto:elin.lindqvist@umea.se
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§ 84 
Diarienr: TN-2024/00594 

Förvärv av bostadsrätter HSB Brf Mariehöjd  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
 
att föreslå kommunfullmäktige bevilja tekniska nämnden 20,3 Mnkr 2024 
för förvärv av 13 bostadsrätter att använda som servicelägenheter enligt 
LSS, enligt ärendebeskrivning.  
 
att förvärva 13 bostadsrätter att använda som servicelägenheter enligt LSS 
inom Brf Mariehöjd 8 enligt förteckning, under förutsättning att skäliga 
villkor om köpeskilling kan uppfyllas och att säljaren och köparen avslutar 
förhandling och kommer överens om villkor för köpet, samt att fullmäktige 
beslutar om investeringsmedel.  
 
att anse ärendet justerat. 
 

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Servicelägenheter är ett boendealternativ för vuxna enligt LSS.  
Insatsen bostad med särskild service för vuxna enligt LSS kan utformas som 
en gruppbostad eller servicebostad. I gruppbostad och servicebostad ingår 
fast bemanning och omvårdnad. Alla dessa typer av bostäder är den 
enskildes hem. 
 
Verksamheter enligt LSS ska främja jämlikhet i levnadsvillkor och full 
delaktighet i samhällslivet för de personer som omfattas av lagen. Målet 
ska vara att den enskilde får möjlighet att leva som andra. Därför är det 
också viktigt att bostaden ligger i en miljö som ger de boende 
förutsättningar att delta aktivt i samhällslivet. Boendet ska inte ha en 
institutionell prägel.  
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Umeå kommun har idag 219 servicelägenheter (inkl personal-
/gemensamhetslägenheter) och ytterligare 11 lägenheter är klara att hyras 
in. Antalet servicelägenheter täcker inte behovet utan det finns en kö och 
kommunen riskerar viten om inte beslut kan verkställas. Även den framtida 
prognosen visar på att behoven kommer att öka. Att lösa detta är i en tid 
då det byggs få nya bostäder är mycket svårt. Servicelägenheterna ska vara 
upp till 12 stycken nära samlade samt en personal-
/gemensamhetslägenhet 
vilket innebär att det är nästan omöjligt att lösa annat än i nyproduktion. 
Kommunen har också de senaste åren haft få markanvisningar vilket 
inneburit att möjligheten kräva att visst antal av de producerade 
lägenheterna ska tillhandahållas kommunen har saknats.  
 
Därför har utretts om inköp av nyproducerade bostadsrätter kan vara ett 
alternativ. Bostadsrätter har visat sig vara en kostnadseffektiv lösning då 
bostadsrätternas värde inte ska avskrivas utan de ska hanteras som en 
långsiktig tillgång i balansräkningen. Ett av de kluster av servicelägenheter 
som kommunen har idag är bostadsrätter och här finns goda erfarenheter 
av att det fungerat väl. Lösningen skapar också förutsättningar för en mer 
integrerad bostadsmarknad. 
 
Kommunen har fört dialog om förvärv av bostadsrätter med en byggaktör, 
HSB och intresse finns från båda håll att genomföra affären. Det innebär 
förvärv av 13 bostadsrätter, 12 för boende och 1 personallägenhet. Förvärv 
av de föreslagna 13 bostadsrätter innebär en investering om 20 238 tkr. 
Om avtal tecknas i slutet av oktober ges en rabatt motsvarande två 
årshyror som är inräknat i ovan investering.  
 
Samråd har skett med tjänstepersoner inom Stöd- och omsorgs-
förvaltningen och samsyn finns kring att detta är en bra lösning. 
 
Förslag till beslut 
För att underlätta försörjningen av servicelägenheter föreslås att 
kommunen förvärvar bostadsrättslägenheter enligt förslaget.   
 
Då investeringsmedel saknas för ändamålet ska beslut om att avsätta 
investeringsmedel fattas av kommunfullmäktige.  
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Beslutsunderlag 
Bilaga 1 – objektbeskrivning enligt lista. Bilaga. 
Checklista för handläggning av ärenden inför politiska beslut Bostadsrätter. 
Bilaga. 

Beredningsansvariga 
Christina Lundgren, chef fastighetsförvaltning  
Fredrik Claesson, fastighetsförvaltare  

Beslutet ska skickas till 
KS, Fastighet 
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§ 85 
Diarienr: TN-2024/00011 

Aktuellt från förvaltningen september 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  
 
att konstatera att inga tilläggsuppdrag läggs med utgångspunkt i 
föredragningen 
 
Reservationer 
Fredrik Rönn (C), Ellen Ström (V) och Rebecka Dejby (MP) reserverar sig till förmån för 
egna förslag. 

 

Ärendebeskrivning 
Biträdande förvaltningschef föredrar aktuellt arbete vid förvaltningen. 
 
Förslag på sammanträdet 
1.Fredrik Rönn (C) yrkar på  
att Tekniska nämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att föreslå en 
lämplig budgetering för att kunna ge samfällighetsföreningar ett rimligt 
stöd vid denna typ av investeringar, och återkomma till nämnden med 
beslutsunderlag för att kunna ta beslut i samband med beslut om VP för 
2025. 
 
Lina Farhat (S) yrkar på avslag till Fredrik Rönns (C) yrkande. 
 
2.Ellen Ström (V) yrkar på  
att tekniska nämnden yttrar sig med anledning av att Svenska rallyt vilja 
nyttja strandpromenaden. Nämnden avstyrker nyttjande av 
strandpromenaden för rallyverksamhet. 
 
Lina Farhat (S) yrkar på avslag till Ellen Ströms (V) yrkande. 
Rebecka Dejby (MP) yrkar på bifall till Ellen Ströms (V) yrkande. 
Christina Bernhardsson (S) yrkar på avslag till Ellen Ströms (V) yrkande. 
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Stefan Nordström (M) yrkar på avslag till Ellen Ströms (V) yrkande. 
Tekniska nämndens beslutsordning 
1.Ordföranden frågar om nämnden kan avslå Fredrik Rönns (C) yrkande och 
konstaterar att så är fallet. 
 
Reservation. 
Fredrik Rönn (C) reserverar sig till förmån för eget förslag 

 
2.Ordföranden frågar om nämnden kan avslå Ellen Ströms (V) yrkande och 
konstaterar att så är fallet. 
 
Votering begärd 
Ja-röst för avslag till Ellen Ströms (V) yrkande 
Nej-röst för bifall till Ellen Ströms (V) yrkande 

Namn och parti Ja Nej Avstår 
Christina Bernhardsson (S) x   
Stefan Nordström (M)    x   
Håkan Johansson (S) x   
Lina Farhat (S) x   
Tommy Stark (S) x   
Karin Vincent (S) x   

Ellen Ström (V)  x  
Fredrik Rönn (C) x     
Rebecka Dejby (MP)  x  
Marianne Löfstedt (M)   x   
Maria Edblom Tauson (KD)   x   
Summa: 9 2  

 
Omröstningsresultat 
Med 9 ja-röster mot 2 nej-röster beslutar nämnden att avslå Ellen Ströms 
(V) yrkande. 
 
Reservation 
Ellen Ström (V) och Rebecka Dejby (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
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§ 86 
Diarienr: TN-2024/00012 

Kurser och konferenser september 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
  
att till protokollet notera att ledamöter och ersättare tagit del av 
information om kurser och konferenser. 
 
att de ledamöter som vill delta i Landsbygdsdagen den 11 oktober får göra 
det med ersättning. 
 

Ärendebeskrivning 
Kurser och konferenser inom tekniska nämndens verksamhetsområden 
presenteras. 

Beslutsunderlag 
Landsbygdsdagen 11 oktober, program kommer 
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§ 87 
Diarienr: TN-2024/00003 

Delegationsbeslut och anmälningsärenden 
september 
 
Beslut  
Tekniska nämnden beslutar  
 
att godkänna redovisning av delegationsbeslut och anmälningsärenden.  
 
Ärendebeskrivning  
Redovisning av ärenden beslutade med stöd av tekniska nämndens  
fastställda delegationsordning samt anmälningsärenden.  
 
Beslutsunderlag  
Delegationsbeslut gatu- och parkärenden, januari 2024  
- Upplåtelse offentlig plats – tillstånd, lokala trafikföreskrifter,  
tillstånd/dispenser, övrigt, avgivna remissvar samt yttranden. Bilaga.  
Delegationsbeslut fordonsvrak  
- Lagen om flyttning av vissa fordon, januari 2024. Bilaga.  
Delegationsbeslut särskild kollektivtrafik/färdtjänst  
1. Kommunal färdtjänst, januari 2024. Bilaga  
2. Riksfärdtjänst, januari 2024. Bilaga  
3. Parkeringstillstånd, januari 2024. Bilaga.  
Delegationsbeslut skador  
- Anmälda skadeärenden samt beslut. Bilaga.  
Delegationsbeslut fastighetsärenden  
- Extern förhyrning av lokaler, beslut om antagande av konsulter,  
entreprenörer och leverantörer för underhålls- och investeringsobjekt  
inom Fastighetstekniks verksamhetsområde och igångsättningstillstånd,  
rivning av bebyggda fastigheter, januari 2024. Bilaga.  
 
Anmälningsärenden  

• Protokollsutdrag äldrenämnden § 740. Bilaga.  
• KF Protokollsutdrag261 AI. Bilaga.  
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• KF Protokollsutdrag263 utegym Arboretet. Bilaga.  
• KF Protokollsutdrag270 taxor fordonsflytt. Bilaga.  

Beredningsansvariga  
Ulla Nilsson, Tommy Johansson, Martin Nylander, Anna Bugaeva, Frida 
Herbeck, Åsa Larsson och Annika Kjellsson Lind 
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§ 88 
Diarienr: TN-2024/00013 

Ärenden under handläggning - information 
september 

 

a. Fastighet, inkl Energigruppen redovisar 
genomförda åtgärder 

 

Fanny Nyberg/ 
Ulf Larsson 

b. Information om uppdraget som FGN 
har avseende utbildningsplatser 

  Christina Lundgren 

c. Utvärdering Storgatan   Katarina Gref 
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